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Commissie Defensie  
 Aan de minister van Defensie 
 
 
 
 
 
Plaats en datum: Den Haag, 15 januari 2013 
Betreft: Uitkomst van het sectoroverleg Defensie met de centrales van overheidspersoneel over 

de gevolgen van de invoering van de Wet uniformering loonbegrip per 1 januari 2013   
Ons kenmerk: 33400-X-47/2013D01035 
Uw brief van: 21 december 2012 
 
 
 
In de extra procedurevergadering van de vaste commissie voor Defensie van 15 januari 2013 is gesproken 
over uw brief van 21 december 2012 betreffende de uitkomst van het sectoroverleg Defensie met de 
centrales van overheidspersoneel over de gevolgen van de invoering van de Wet uniformering loonbegrip 
per 1 januari 2013 (Kamerstukken II, 2012/13, 33400-X, nr. 47).  
 
De commissie heeft besloten om u hierover enkele vragen voor te leggen. U wordt verzocht om de 
antwoorden op deze vragen uiterlijk 17 januari 2013 te 09.00 uur aan de Kamer te doen toekomen zodat 
deze kunnen worden besproken in de procedurevergadering van 17 januari 2013.  
 

1. Waarom is de Kamer tot op heden niet geïnformeerd over de WUL-problematiek?  
2. Wat is uw mening over de informatievoorziening hierover aan de Kamer, ook ten tijde van het 

wetsvoorstel ULB? 
3. Wat is uw reactie op de uitgelekte brief van de staatssecretaris van Financiën, d.d. 26 november 

2012, waarin gesteld wordt dat Defensie geen opmerkingen gemaakt heeft ter zake van de 
inkomensconsequenties van de WUL, ten tijde van de totstandkoming van het wetsvoorstel, 
alsmede dat al op 19 januari 2012 ‘de consequenties van de Wet ULB bij ambtelijk Defensie 
bekend waren’? 

4. Op welk ambtelijk niveau waren de consequenties van de WUL voor militairen bekend ten tijde 
van de totstandkoming van het wetsvoorstel? Is de toenmalige minister van Defensie hierover 
adequaat geïnformeerd? Waarom heeft Defensie bij het wetsvoorstel van de WUL niet gereageerd 
naar Financiën en in de ministerraad? 

5. Waarom heeft Defensie kennelijk pas op 20 september 2012 in het Georganiseerd Overleg 
Defensie laten weten bezig te zijn met de reparatie van de effecten van de WUL, terwijl op 
ambtelijk niveau de consequenties naar verluid al in januari 2012 bekend waren, dat terwijl de 
geldende procedure is dat Defensie het Georganiseerd Overleg onverwijld informeert over een 
wetsvoorstel als dat specifieke effecten met zich brengt voor militairen en/of burgermedewerkers 
bij Defensie? 

6. Op welke wijze compenseert Defensie het personeel voor de gevolgen van de WUL in 2013, 
respectievelijk in latere jaren? Welk bedrag is hiermee gemoeid? Hoe wordt dit gefinancierd? Gaat 
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dit ten koste van de bedrijfsvoering van Defensie? Draagt het ministerie van Financiën bij?. 
7. Wat is uw reactie op de uitspraak van de woordvoerder van Defensie (ANP, 7 januari 2013) dat de 

oplossing voor de WUL-problematiek binnen de arbeidsvoorwaarden gezocht moet worden? 
8. Kunt u de e-mail van de Secretaris-Generaal en de Commandant der Strijdkrachten aan het 

personeel, waarin zij stelden dat volledige compensatie niet mogelijk is en het beperken van het 
negatieve effect tot -1.5% het ‘maximaal haalbare’, toelichten? 

9. Wat zijn de mogelijkheden om de negatieve inkomenseffecten van de WUL buiten de 
defensiebegroting om te compenseren? 

10. Wat zijn de gevolgen van het opschorten van het overleg met de vakbonden voor de reorganisatie 
en de wijze waarop de minister het overleg wil hervatten? 

11. Klopt het dat militairen 1,8%-4,8% van hun loon dreigen kwijt te raken? Zo nee, wat is de 
bandbreedte? 

12. Kunt u een overzicht geven van de koopkrachtgevolgen van zowel het gewone kabinetsbeleid, als 
de lastenverzwaring, als gevolg van de invoering van de WUL voor militairen in oplopende 
rangen, van korporaal tot kolonel, voor de jaren 2013, 2014, 2015, 2016 en 2017? 

13. Kunt u een overzicht geven van wat de begrotingsgevolgen zouden zijn van het volledig 
compenseren van de lastenverzwaring als gevolg van de invoering van de WUL voor de jaren 
2013-2017? 

14. Klopt het dat de brief die in de eerste week van januari verstuurd is aan alle militairen het eerste 
moment is waarop de lastenverzwaring als gevolg van de WUL invoering gecommuniceerd is 
richting de militairen? 

15. Vindt u dat er sprake is van een ‘fout’ of is er sprake van een bewuste wijziging in de 
arbeidsvoorwaarden? 

16. Heeft het ministerie zelf op enig moment de koopkrachtgevolgen voor militairen van het 
kabinetsbeleid en de aanvullende lastenverzwaring als gevolg van de WUL invoering zelf in beeld 
gebracht of dat in kaart laten brengen? Zo ja, wanneer? 

17. Zijn de militairen in het wetgevingstraject meegenomen in het opstellen van de ramingen van de 
belastingopbrengsten als gevolg van de invoering van de WUL door het ministerie van Financiën? 

18. Wanneer werden de negatieve gevolgen van de invoering van de WUL voor militairen voor het 
eerst bekend bij het ministerie van Defensie? 

19. Wanneer werden de gevolgen voor de begroting van de invoering van de WUL voor het eerst 
bekend bij het ministerie van Defensie? 

20. Waren de negatieve gevolgen van de invoering van de WUL voor militairen en de gevolgen voor 
de begroting bekend bij de ambtelijke top van het ministerie van Defensie bekend toen de 
secretarissen generaal hun brief opstelden richting de informateurs? 

21. Waren de negatieve gevolgen van de invoering van de WUL voor militairen en de gevolgen voor 
de begroting bekend bij het ministerie van Defensie toen de formatieonderhandelingen 
plaatsvonden? Zijn ze ter sprake gebracht of meegewogen bij het vaststellen van de (hoogte van) 
de taakstelling in het regeerakkoord? 

22. Op welk moment bent u voor het eerst geïnformeerd over de negatieve gevolgen van de invoering 
van de WUL voor militairen? 

23. Wanneer is voor het eerst gesproken met de vakbonden over de negatieve gevolgen van de 
invoering van de WUL voor militairen? 

24. Kunt u een afschrift van de schriftelijke correspondentie tussen de ministeries van Financiën en 
Defensie over de gevolgen van de invoering van de WUL voor militairen en voor de begroting aan 
de Kamer doen toekomen? 

25. Kunt u een afschrift van de schriftelijke correspondentie tussen het ministerie van Defensie en de 
bonden over de gevolgen van de invoering van de WUL voor militairen en voor de begroting aan 
de Kamer doen toekomen? 

26. Waarom zijn de gesprekken met de vakbonden over de arbeidsvoorwaarden voor militairen 
vastgelopen? 

27. Verwacht u mogelijke stakingen of andere acties als gevolg van het vastlopen van de gesprekken 
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met de vakbonden? 
28. Zijn de gevolgen van de invoering van de WUL voor militairen in de ministerraad ter sprake 

gekomen tijdens het wetgevingstraject of in de bespreking van het belastingplan 2013? 
29. Zijn de onderhandelingen met de bonden over de eventuele compensatie voor de gevolgen van de 

invoering van de WUL voor militairen in de ministerraad ter sprake gekomen? 
30. Kunt u toelichten wat de stand van zaken is van de eenzijdige arbitrage aanvraag? 
31. Kunt u nader ingaan op de bedragen van 42 á 43 mln. voor 2013 die in de pers (bij monde van een 

woordvoerder van het ministerie van Defensie) worden genoemd? Waar komen deze bedragen 
vandaan? 

32. Wat is de positie van de medezeggenschap op dit dossier?  
 
Hoogachtend, 
 
De griffier van de vaste commissie voor Defensie, 
 
 
 
 
C.J.M. Roovers  
 
 


